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Zápis č. 11/2022-26 ze zasedání zastupitelstva obce Nové Dvory  

konané dne 19. 12. 2023 v 17:00 hod. v kanceláři Obecního úřadu Nové Dvory. 

Program jednání 

1) Zahájení. 

2) Určení ověřovatelů zápisu, a zapisovatele. 

3) Volba návrhové komise 

4) Kontrola zápisu a usnesení z minulého jednání 

5) Schválení rozpočtu Mateřské školy 2024. 

6) Schválení střednědobého výhledu rozpočtu Mateřské školy 2025. 

7) Schválení rozpočtu Obce Nové Dvory na rok 2024 

8) Schválení rozpočtového opatření k 31. 12. 2023. 

9) Schválení plánu inventur k 31. 12. 2023 a stanovení inventarizační komise 

10) Schválení smlouvy a smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene s EG. D Brno číslo NM-

001030081162/003-ELPR. 

11) Schválení dodatku č. 1 k pojistné smlouvě majetku obce HVP č. 0000988028. 

12) Schválení dodatku č. 8 ke kupní smlouvě na zajištění odvozu separovaného odpadu. 

13) Schválení dodatku č. 21 ke smlouvě na zajištění odvozu tuhého komunálního odpadu. 

14) Žádosti občanů a ostatní žádosti. 
15) Různé a diskuse. 

16) Schválení usnesení a závěr. 

 
Přítomni na zasedání:  Martin Šmíd, Ing. Ivo Němec, Jana Štursová, Naděžda Šmerousová, Petr Sáblík, 

Zuzana Langpaulová, MVDr. Jan Müller 17:20, Tomáš Sobotka 17:20 

Omluveni ze zasedání: Petr Langpaul 

Neomluveni ze zasedání:  

  

1. Zahájení 

Starosta obce Martin Šmíd, přivítal zastupitele a přítomné hosty. Zahájil jednání a přednesl program. 

ZO vzalo program na vědomí a odsouhlasilo. Schváleno 5-0-0. 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje program jednání zastupitelstva. ZO 11/2022-26 bod 2.1. 

 

2. Určení ověřovatelů zápisu, návrhové komise a zapisovatele 

Zapisovatel:  Petr Sáblík, Schváleno 5-0-0. 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje zapisovatelem zápisu Petra Sáblíka. ZO 11/2022-26 bod 2. 2. 

Ověřovatel zápisu: Naděžda Šmerousová, Tomáš Sobotka Schváleno 5-0-0. 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje ověřovatele zápisu a usnesení Naděždu Šmerousovou, Tomáše 

Sobotku. ZO 11/2022-26 bod 2. 3. 

Návrhová komise: Martin Šmíd, Zuzana Langpaulová. Schváleno 5-0-0. 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje návrhovou komisi ve složení Martin Šmíd, Zuzana Langpaulová. 

ZO 11/2022-26 bod 2.4. 

 

3. Kontrola zápisu z minulého jednání. 

 Petr Sáblík přečetl zápis z minulého jednání. Zastupitelstvo vzalo zápis na vědomí.  

Schváleno 5-0-0. 

Přijaté usnesení: ZO bere na vědomí zápis a usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce. 

ZO 11/2022-26 bod 1.1. 
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4. Schválení rozpočtu Mateřské školy 2024. 

Starosta obce předložil ZO rozpočet MŠ na rok 2024 v celkové výši 404 000,- Kč vypracovaný paní 

ředitelkou. Paní ředitelka byla přítomna na zasedání ZO, zastupitelům vše potřebné vysvětlila a 

odůvodnila. ZO se rozhodlo výši rozpočtu zachovat. Pouze přesunout z položek energie 20 000,- Kč 

do položky nákup hraček a pomůcek pro děti a zároveň stanovit tuto položku jako závazný ukazatel. 

Paní ředitelka k tomuto kroku neměla připomínek. Proto nechal starosta hlasovat.  Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje rozpočet MŠ na rok 2024 ve výši Kč 404 000,--. ZO 11/2022-26 bod 

2.5. 

 

5. Schválení střednědobého výhledu rozpočtu Mateřské školy 2025. 

ZO byl předložen střednědobý výhled rozpočtu MŠ na rok 2025, I zde paní ředitelka vše potřebné 

vysvětlila a na dotazy ZO odpověděla. Po zodpovězení všech otázek nechal starosta hlasovat. 

Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje střednědobý výhled rozpočtu Mateřské školy na rok 2025. 

ZO 11/2022-26 bod 2.6. 

 

6. Žádost o přesun finančních prostředků MŠ  
Paní ředitelka požádala ZO o přesun finančních prostředků v celkové částce 5000,-Kč. Ze mzdových a 

provozních prostředků do položky zpracování účetnictví a mezd. ZO této žádosti vyhovělo.  Schváleno 

8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje přesun finanční částky z provozních a mzdových prostředků MŠ ve 

výši 5000,-Kč na položku vedení účetnictví v částce 5000,-Kč. ZO 11/2022-26 bod 2.7. 

 

7. Schválení rozpočtu Obce Nové Dvory na rok 2024  
ZO byl zaslán návrh rozpočtu obce na rok 2024 k prostudování v celkové výši 12 500 000,- Kč. Na 

zasedání ZO starosta doplnil informaci. Do rozpočtu přibydou přibližné částky za prodej parcel v hod-

notě 1 500 000,- Kč a 500 000,- Kč od LDO Přibyslav za pachtovné a prodej dřeva.  ZO vše potřebné 

vysvětlil. Doporučil navýšit rozpočet v příjmové i výdajové části o 2 000 000,-Kč z dodatečných příjmů. 

Následně nechal o takto navrženém rozpočtu na rok 2024 hlasovat. ZO rozpočet obce na rok 2024 schvá-

lilo, jako vyrovnaný v paragrafovém znění v celkové výši 14 500 000,- Kč.  Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje rozpočet obce na rok 2024 v paragrafovém znění jako vyrovnaný ve 

výši Kč 14 500 000,--. ZO 11/2022-26 bod 2.8. 

 

8. Schválení rozpočtového opatření k 31. 12. 2023. 

Starosta předložil ZO rozpočtové opatření k 31. 12. 2023. Opět vše potřebné vysvětlil. ZO nemělo při-

pomínek. Starosta nechal hlasovat. Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje rozpočtové opatření k 31. 12. 2023. ZO 11/2022-26 bod. 2.9. 

 

9. Stanovení inventarizační komise + plán inventur na rok 2023 

Starosta obce předložil ZO složení jednotlivých komisí: 

9.1. Hlavní inventarizační komise ve složení 

  předseda: Šmíd Martin, starostka obce, 

  člen komise: Sáblík Petr, místo starosta, 

  člen komise: Ing. Němec Ivo, předseda kontrolního výboru, 

  člen komise: Sobotka Tomáš, člen ZO, 

  člen komise: MVDr. Jan Müller, předseda finančního výboru 

9.2. Dílčí inventarizační komise 1- hasičská zbrojnice: 

  předseda: Sáblík Petr, místostarosta 

  člen komise: Rosecký Jaroslav, velitel hasičů 

  člen komise: Langpaul Petr, člen ZO, 

9.3. Dílčí inventarizační komise  2 - knihovna 

  předsedkyně: Šmerousová Naděžda, člen ZO, 

  členka komise: Štursová Eva, knihovnice, 

  členka komise: Langpaulová Zuzana, členka ZO 

9.4. Dílčí inventarizační komise 3 – Mateřská školka: 
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  člen komise: Šmíd Martin: starosta obce 

  člen komise: Sáblík Petr, místostarosta obce 

  členka komise: Štursová Jana, člen ZO, 

 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje plán inventur k 31. 12. 2023 a hlavní inventarizační komisi ve slo-

žení: Šmíd Martin, Sáblík Petr, Ing. Němec Ivo, MVDr. Müller Jan, Sobotka Tomáš a dílčí inventa-

rizační komisi pro knihovnu ve složení: Štursová Eva, Langpaulová Zuzana a Šmerousová Na-

děžda, pro inventuru hasičské zbrojnice ve složení: Rosecký Jaroslav, Sáblík Petr, Langpaul Petr a 

pro Mateřskou školu ve složení: Šmíd Martin, Sáblík Petr, Štursová Jana. ZO 11/2022-26 bod. 2.10. 

 

 

10. Schválení smlouvy a smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene s EG. D Brno číslo NM-

001030081162/003-ELPR. 

Starosta zaslal ZO podklady tykající se věcného břemene. Jedná se o budoucí přípojku el. vedení 

k p.č.124 (Musilovo) budoucí výstavba J. Pomej. Obci bude zaplacena jednorázová úhrada ve výši 

4000,-Kč. ZO nemělo k této smlouvě připomínek. Starosta nechal hlasovat. Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene s EG.D 

Brno číslo NM-001030081162/003-ELPR. ZO 11/2022-26 bod. 2.11. 

 

 

11. Schválení dodatku č. 1 k pojistné smlouvě majetku obce HVP č. 0000988028 

ZO mělo možnost prostudovat dodatek č. 1 k stávající smlouvě. Stávající smlouva už, nevyhovuje 

aktuálním cenám staveb, movitého majetku obce a pojištění ZO. Byla vypracovaná nová nabídka 

služeb na pojištění s aktuálními cenami. Dále nechal starosta do dodatku doplnit úrazové pojištění celé 

zásahové jednotky dobrovolných hasičů. Po vysvětlení nechal starosta obce hlasovat. Schváleno 8-0-0  

Přijaté usnesení: ZO schvaluje dodatek č. 1 k pojistné smlouvě majetku obce HVP č. 0000988028. 

ZO 11/2022-26 bod. 2.12. 

 

 

12. Schválení dodatku č. 8 ke kupní smlouvě na zajištění odvozu separovaného odpadu 

ZO dostalo podklady k dodatku č. 8., jedná se o navýšení ceny odvozu kontejneru na papír ze 

stávajících 175,-Kč na budoucí 182,-Kč za kontejner, dále o navýšení ceny odvozu kontejneru na plast 

ze stávajících 245,-Kč na budoucích 255,-Kč za vývoz kontejneru. Starosta navrhuje před vývozem 

kontrolovat stav naplnění kontejneru. Po případě doplnit z druhého a nechat vyvézt pouze plné. 

Starosta dal hlasovat. Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje dodatek č. 8. ke kupní smlouvě na zajištění odvozu separova-

ného odpadu. ZO 11/2022-26 bod. 2.13. 
 

 

13. Schválení dodatku č. 21 ke smlouvě na zajištění odvozu tuhého komunálního odpadu 

ZO dostalo podklady k dodatku č. 21. Jedná o navýšení ceny za vývoz komunálního odpadu ze 

stávajících 78 372,-Kč na 84 252,-Kč za rok. Dále starosta informoval o možnosti vyvážet komunální 

odpad firmou AVE do Nasavrk o 50,-Kč levněji na tunu. Pokud obec ukončí smlouvu s Městem 

Přibyslav na skládkování v Ronově, už nebude možné vrátit se k opětovnému ukládání na tuto 

skládku. ZO se rozhodlo nic neměnit. Starosta nechal hlasovat o dodatku č. 21. Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje dodatek č. 21 ke smlouvě na zajištění odvozu tuhého komunál-

ního odpadu. ZO 11/2022-26 bod. 2.14. 
 

14. Žádosti občanů a ostatní žádosti. 

a. Do datové schránky Obce Nové Dvory přišla Výzva k vyjádření zastupitelstva obce od JUDr. Petra 

Prchala v zastoupení paní Evy Kuchaříkové ohledně pokácení stromu na pozemku p.č. 425 v kata-

strální území Nové Dvory u Velké Losenice, který je ve vlastnictví Obce Nové Dvory. Zastupitel-

stvo obce Nové Dvory, po provedeném šetření na místě samém a posouzení zdravotního stavu 

volně rostoucího stromu rozhodlo tak, že s odstraněním stromu nesouhlasí. Neschváleno 0-8-0. 
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b. Paní Sobotková žádá ZO o možnost přidání osvětlení mezi domy čp. 68 a čp. 85. ZO se rozhodlo 

prozatím nic nepřidávat. V budoucnu se možná začne řešit renovace veřejného osvětlení. 

c. Pan Jašek žádá ZO o zrušení předkupního práva obce na p. č. 91 a p. č. 98. Obci nic nebrání této 

žádosti vyhovět. Pan Jašek si vše vyřídí na své náklady. Schváleno 8-0-0. 

d. Pan Šmerous žádá ZO o skácení 3 suchých stromů na p. č. 2118. ZO, i přes dodané fotografie 

dospělo k názoru, že v aktuální období (prosinec) není možné jednoznačně říci, že předmětné 

stromy jsou suché, proto aktuálně nepovoluje pokácení. K možnosti pokácení se vrátí v jarních 

měsících, až dojde k olistění stromů, poté, pokud se prokáže, že 3 ks jasanu jsou suché, bude je 

možné pokátit mimo vegetační klid. 

e. Rodina Sklářova žádá ZO o povolení vodovodního vrtu na vlastním pozemku. ZO souhlasí. 

Schváleno 8-0-0 

f. Město Přibyslav zaslalo žádost o povolení skácení suchých stromu na p. č. 2517 ve vlastnictví 

Města Přibyslav, ale nacházející se v katastru obce. Starosta s místostarostou se na stromy zašli 

podívat a zjistily, že jsou stromy úplně suché. Nafotili je a zastupitelům následně ukázali. I dle 

fotek bylo zřejmé, že jsou stromy suché. Proto se ZO rozhodlo žádosti města Přibyslav vyhovět. 

Schváleno 8-0-0 

g. Domácí hospic žádá ZO o finanční dar. ZO se rozhodlo nepřispívat.  

Neschváleno 0-7-1 (Šmerousová) 

h. Rodina Prchalova žádá ZO o prodej stavební parcely p. č. 2017/5 Protože Prchalovi splňují pod-

mínky stanovené obcí, rozhodlo se ZO schválit prodej stavební parcely 2017/5. Schváleno 8-0-0 

i. U čp. 73 je částečně rozbité dopravní zrcadlo. ZO se rozhodlo zrcadlo vyměnit za nové.   

  

 

15. Různé a diskuse 

 

a. Pracovní schůzky zastupitelstva 

Starosta navrhuje ZO každý měsíc se sejit na 1-2 hodiny a prodiskutovat témata, která se týkají 

obce, ale jsou na delší čas. Slibuje si tím větší informovanost ZO a následné zrychlení jednání ZO. 

Zastupitelé jsou pro. 

b. Větrné elektrárny 

Toto je jeden z bodů, kterému se bude muset ZO věnovat. Hned na první pracovní schůzce.   

c. Oprava kaple v obci Nové Dvory 

Starosta informoval, že byly provedeny první opravné práce na odstranění kondenzace vody pod 

střechou. Firma Neubauer provrtala 4 průduchy, které  byly zadělány krycí mřížkou. Dále byly 

pokáceny túje, které mohly zadržovat vlhkost a stínily (schváleno na předchozím ZO).  

d. Dotace z obnovy venkova.  

V rámci programu obnovy venkova byla firmou VHS Žďár nad Sázavou provedena oprava vodo-

vodních uzávěrů (šoupat) v obci.  

e. ZTV-Nové Dvory-parcely 

Projektant Pohanka vypracovává projekt na odvodnění parcel před domem č.p. 75. Souběžně jedná 

o možnostech odvodu vody s ŘSD. Řešeno bude v roce 2024. Předběžná cena projektu je 120tisíc. 

Práce na inženýrských sítí v lokalitě k Ronovu vyšli na 10 082 622,25-Kč. Vše uhrazeno z naspo-

řených peněz z předchozích období. 

21. 12. 2023 proběhne kolaudace staveniště. 

Na projekt elektřiny směrem k novostavbám bylo vydáno stavební povolení. 11. 12. proběhla pří-

prava formou výměny el. bedny u č.p. 73. 

f. Sraz Rodáků Nových Dvorů 
Byly rozeslány požadavky na úpravu seznamu rodáku z čísla popisného. Občané by měly vrátit 

zpět na OU do 22.12.2023, po novém roce budou rozeslány pozvánky. 

Starosta navrhl na tuto akci zřídit samostatný účet u Fio Banky, zastupitelstvo souhlasí. Schváleno 

8-0-0. 

Bude vytvořena pracovní skupina pro zdárnou realizaci Srazu rodáku, kterou povede starosta obce. 

g. Facebook obce 

Byly vytvořeny facebookové stránky obce, kterou jsou aktuálně již v provozu. 
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h. Vítání občánků 

26. 11. 2023 proběhlo vítání občánků. Mělo se vítat 5 malých občánků, bohužel ne všichni se mohli 

zúčastnit. Akce se povedla, děti ze školky rodičům přednesli program a zástupci obce popřáli rodi-

čům a dětem do budoucího života jen to dobré. 

i. Pozemky –Boží muka 

Starosta obce připravuje podklady k odkupu pozemku od pana Halíka. 

j. Program obnovy venkova 

Po předchozích zkušenostech starosta navrhuje co nejdříve vybrat, do jaké akce v  roce 2024 bu-

deme chtít investovat. 

k. Svazek obcí pod Peperkem 

-Kompostárna je již připravena k provozu. 

-Pan Ledvinka už tuto akci nechce zastřešovat. (najít nástupce). 

-Pan Ledvinka připraví do konce února kalkulaci cen, zda bude kompostárna konkurence schopna 

AVE. 

-Bude potřeba zaměstnanec, zatím se neví na jak velký úvazek. Předpoklad 4 hodiny denně. 

-Další varianta – pronájem haly v Sázavě a prodej zařízení a strojů. 

l. Svazek obcí Žďársko 

-Představenstvo připravuje sociální politiku Kraje Vysočina. 

-Zvažuje zajištění terénní pečovatelské služby placené z 1/3 MPSV, 1/3 Krajem a 1/3 obce. 

-Pokud jako obec budeme chtít tuto službu využívat a dostat kontakt, kam v případě potřeby soci-

ální (pečovatelské) péče budeme moci zavolat, v tom případě obec zaplatí do společného fondu 

100,-Kč/ na občana /rok. 

-Z tohoto společného fondu by bylo placeno pečovatelským službám ORP a měst, Charita Žďár, 

Diakonie a podobné organizace. 

- Naše obec na hranicích mezi Žďárem a Přibyslaví, stejný zájem jako Město Žďár n.S. projevilo i 

Město Přibyslav. 

-Řeší se odpadové hospodářství, DSO a Město Žďár n.S. plánuje výstavbu spalovny ve Žďáře nad 

Sázavou v horizontu 8 let, aktuálně se jedná se spalovnou v Brně. Jednání s elektrárnou Opatovice 

nad Labem zřejmě padnou. 

m. Značky dej přednost v jízdě 

Proběhla instalace 11 značek dej přednost v jízdě v obci. Městský úřad Žďár nám takto nainstalo-

vané značení odsouhlasil.  

n. Ozdobeny stromy u KD a u MŠ, následně proběhlo každoroční rozsvěcení stromu 

o. Arborista ošetřil strom u Pibilovích 

p. Proveden svoz nebezpečného a velkoobjemného odpadu. 

q. Bylo zasázeno 500 stromků v lokalitě „V Kříži“ 

r. Na obci proběhla kontrola KHS na provoz vodovodu v obci. Kontrola proběhla v pořádku. Zadá 

se příprava nového vodovodního řádu. Vzorky vody z vrtů obsahují větší množství pesticidů. Ale 

po úpravě ve vodojemu přes aktivní uhlí jsou vzorky odebrané z domácností v pořádku. 

s. Čolek: 

- nově vybudované tůně z prostředků Kraje Vysočina se naplnily vodou. 

- U horního rybníka platí pravidlo (nezarybňovat). 

- Objevili se řasy v horním rybníce, Kraj Vysočina zajistí rozbory vody. 

- Doporučen výlov rybníka na podzim v roce 2024, kvůli řasám a případně zanesené ryby ptáky. 

- AOPK zjistí dotační možnost na vytvoření mělčiny v horním rybníku, případně dalších tůní, pro 

prvotní záchyt vody s přílišným množstvím živin, aby se netvořily řasy. 

- Kraj Vysočina pošle návrh smlouvy tzv. smluvní ochrany, tak aby bylo možno financovat další 

případná opatření k ochraně čolka a ostatních obojživelníků. 

t. Starosta obce inicioval pravidelné setkávání starostů okolních obcí, za účelem předávání zkuše-

ností a nápadů z jednotlivých obcí. Sázavy, Velké Losenice, Nížkova, Malé Losenice a Hamrů. 

První se uskuteční 29.1.2024 v Nových Dvorech. 

u. 21. 1. 2024 proběhne v KD přednáška 3300 km Pacifickou magistrálou. Přednese K. Pomej. 

v. Na březen v plánu divadelní představení Sázavských dobrovolníků. 

 

 

 



 
6 

 

w. Nabídka Codexis 

Starosta předložil ZO možnost pořídit licenci služby týkající se zákonů, vyhlášek, metodik a dalších 

legislativních záležitostí. Jedná se o využití 5 licenčních přístupů, tedy pro obec, školku, hasiče. 

Cena na 3 roky činí 36 000,-Kč s DPH. Nechal hlasovat. Schváleno 8-0-0 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje pořízení licence Codexis za cenu 36 000,-Kč na 3 roky 

ZO 11/2022-26 bod 2.15 

 

x. Změny legislativy 

Zákon o obcích (změna odměňování uvolněných zastupitelů. 

Zákoník práce přibude mnohem více administrativy. 

Navýšena minimální mzda na 113,4Kč/h proto starosta navrhuje zvýšit hodinovou sazbu na ostatní 

práce v obci na 120,-Kč/h. Schváleno 8-0-0. 

 

Příští veřejné zasedání zastupitelstva obce se uskuteční 20.2.2024 v 18:00 v kanceláři OÚ. 

  

16. Schválení usnesení a závěr. 

 

Po skončení diskuse přednesla návrhová komise návrh usnesení zastupitelstva z dnešního jednání. 

Schváleno 8-0-0. 

Přijaté usnesení: ZO schvaluje usnesení č. ZO 11/2022-26 bod 2.16 

 

Starosta poděkoval zastupitelům a hostům za účast. 

 

Zapsal: Petr Sáblík      V Nových Dvorech 27. 12. 2023 

 

Ověřovatelé zápisu:  

Šmerousová Naděžda, Sobotka Tomáš 

 

 

 

 

 

 

¨ 

 

 

 

……..………………………………..     ………..……………………………….. 

      Martin Šmíd, starosta obce                                                             Sáblík Petr, místostarosta obce 
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